
Algemene Beschouwingen 

 
 
Namens Culemborg van Nu wil ik graag onze visie delen op de 
kadernota van onze gemeente. Onze waardering gaat uit naar het 
college dat ons op als raad, op ons eigen verzoek, in een lang traject 
in meerdere avonden zo goed mogelijk mee te nemen in de 
financiële situatie en de mogelijke ombuigingen die er straks in de 
begroting kunnen zitten.  
 
De voorliggende kadernota is gepresenteerd en ondanks de 
uitdagende financiële omstandigheden waarmee wij als gemeenten 
de komende jaren geconfronteerd worden, ligt er een goed 
onderbouwd voorstel om in het najaar te komen tot een sluitende 
begroting.  
 
We kunnen het glas half vol of half leeg zien, wij zien het half vol, 
want er is in de ogen van Culemborg van Nu een 
meerjarenperspectief neergelegd, waarin keuzes zijn gemaakt. 
Keuzes waar wij met elkaar steeds om vragen. Juist omdat in de 
politiek het maken van keuzes onvermijdelijk is. Elke beslissing die we 
nemen heeft impact, niet alleen op de samenleving als geheel, maar 
ook op individuele inwoners in onze stad. Maar het is een waarheid 
dat elke keuze, hoe zorgvuldig ook overwogen, mensen zal vinden die 
ermee instemmen en anderen die het er niet mee eens zijn.  
 
Ons streven naar een stabiel en nog mooier Culemborg vereist soms 
ook impopulaire beslissingen. Daarbij is het goed om naar de 
verschillende meningen te luisteren, maar weten we dat daarbij 
andere politieke stromingen liever een andere koers varen.  
 
Culemborg is onze stad, de stad die we allemaal op onze eigen 
manier koesteren. En als ik door Culemborg wandel, wat ik 
regelmatig doe, en ik zie de monumentale gebouwen, de haven, de 
uiterwaarden en ik slenter door de diverse wijken, dan voel ik trots.  



 
Trots ten aanzien van onze Culemborgse geschiedenis en trots op de 
ontwikkelingen die wij als stad doormaken.  
 
Het is inspirerend om te zien hoe de stationsomgeving straks wordt 
getransformeerd tot een mooi gebied met de vele zo gewenste 
nieuwe woningen, hoe het restaurant op de haven uiteindelijk, 
conform ons eigen raadsbesluit, toch een nieuwe start krijgt en hoe 
één van onze twee grote middelbare scholen, het KWC straks kan 
beginnen aan de bouw van een school die weer aan de hedendaagse 
normen voldoet, een mooi heringerichte entree van onze stad bij het 
Jach, wijkteams en wijkmanagers die dagelijks met hun voelsprieten 
binnen de mooie Culemborgse wijken opereren en zo kan ik nog 
meer voorbeelden noemen.  
 
Stappen die onze stad versterken en daar zijn wij als Culemborg van 
Nu erg blij mee.  
 
Dat er dingen beter en anders kunnen, dat zal zeker, er zijn meerdere 
wegen die naar Rome leiden en wij kiezen de nu ingeslagen weg en 
willen die voorlopig ook even blijven volgen.  
 
Het proces van bezuinigingen en ombuigingen is namelijk nog niet 
afgerond, dit is slechts het kader. En dat kader hebben wij als raad, 
zoals ik al eerder aangaf in een uitgebreid proces neergezet en 
waarin iedereen de kans heeft gehad zijn voorkeuren aan te geven. 
De begroting volgt nog dit najaar en de keuzes die nu in de kadernota 
worden gemaakt, vormen een belangrijke eerste stap. Als 
gemeenteraad moeten wij een balans vinden die recht doet aan de 
inwoners van ons mooie Culemborg en die weegschaal is bijna in 
balans, wat ons betreft. En dan is het belangrijk de voorgestelde 
koers even een tijdje vast te houden.  
 
Die koers neerzetten en vasthouden kunnen wij dankzij de grote 
inzet van ons ambtenarenapparaat, een apparaat dat vaak onder 



druk staat, omdat wij als raad weer allerlei zijwegen in de koers 
willen bekijken en continu de route willen herberekenen of er toch 
niet een goedkopere of snellere route is. Daarom wil Culemborg van 
Nu nogmaals het ambtenarenapparaat extra bedanken voor hun 
inzet om steeds weer aan de wensen van de raad, inclusief die van 
Culemborg van Nu, tegemoet te komen.  
 
Wij zullen daarom bij de ombuigingen niet meegaan met voorstellen, 
die het apparaat extra belasten en dan ook nog eens vragen dat met 
minder mensen te doen.  
 
Wel willen wij tot slot het college aanmoedigen om nog eens scherp 
te kijken naar een aantal voorgestelde punten, dat zullen wij in de 
tweede termijn doen, als alle amendementen en moties zijn 
ingediend. Wij gaan er vanuit dat wij op die punten het goede 
gesprek met elkaar voeren en het college bij het opstellen van de 
uiteindelijke begroting meeneemt, waar deze raad de weegschaal 
nog beter in balans wil brengen. 
 
Het belangrijkste punt van Culemborg van Nu wil ik hier wel noemen. 
De oproep aan het college, om alles in het werk te stellen de OZB niet 
te verhogen. Wij geloven dat er hier en daar nog ruimte is om 
alternatieve oplossingen te vinden en wij roepen op tot creativiteit 
om voor het najaar daar een oplossing voor te vinden.  
 
Wij kijken uit naar de verdere uitwerking van de begroting en blijven 
ons inzetten voor een bloeiend en mooi Culemborg.  
 
Dank u wel.  
 
 


